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Kdo je tvým bratrem v Kristu?  
    

 

Matouš 12:47  Někdo mu (Ježíši) řekl: "Hle, tvá matka a tvoji bratři stojí venku a chtějí s tebou 

mluvit." 

48  On však odpověděl tomu, kdo mu to řekl: "Kdo je má matka a kdo jsou moji bratři?" 

49  Ukázal na své učedníky a řekl: "Hle, moje matka a moji bratři. 

50  Neboť kdo činí vůli mého Otce v nebesích, to je můj bratr, má sestra i matka." 

 

     K Ježíši Kristu přišla jeho nejbližší pozemská rodina. Pán je neprivilegoval nad ostatní, ale 

naopak se vyjádřil, že pro Boží království není rozhodující rodinná příslušnost. Pán Ježíš 

označil za své bratry a sestry své učedníky. Ty, kteří činí vůli nebeského Otce.  

     Hodně křesťanů si myslí, že každý, kdo věří v Ježíše Krista, je automaticky jeho bratr nebo 

sestra. Žijí ve velkém omylu a špatném pochopení Písma. 

Pozemské bratry spojují společní rodiče, tělo a krev. Ježíšovými bratry a sestrami se stávají lidé 

až po znovuzrození, činění pokání a následování Ježíše Krista.  

U věřících lidí Pán Ježíš jasně řekl, kdo je tvůj bratr a sestra. Ten, kdo činí vůli nebeského 

Otce.  Podle toho musíš posoudit, jestli daný člověk je nebo není tvůj bratr v Kristu. 

 

     Bratr v Kristu tě nezradí a nepodvede a pokud ano, pak je to falešný bratr. O tom píše 

apoštol Pavel. Pavel píše o nebezpečí mezi falešnými věřícími a falešnými bratry.  

 

2 Korintským 11:26  Častokrát jsem byl na cestách - v nebezpečí na řekách, v nebezpečí od 

lupičů, v nebezpečí od vlastního lidu, v nebezpečí od pohanů, v nebezpečí ve městech, v 

nebezpečí v pustinách, v nebezpečí na moři, v nebezpečí mezi falešnými bratřími, 

27  v námaze do úpadu, často v bezesných nocích, o hladu a žízni, v častých postech, v zimě a 

bez oděvu. 

28  A nadto ještě na mne denně doléhá starost o všechny církve. 

 

     Pavel píše, že byl v nebezpečí od vlastních lidí a také v nebezpečí mezi falešnými bratřími.  

 

Kdo jsou to falešní bratři? 

 

    Tváří se jako praví Boží služebníci, mluví biblické slovo, ale nemají pravého Ducha Božího, 

nejsou úplně obrácení, mají neproměněný charakter. Jsou ambiciózní, pyšní, závidí úspěch 

druhým a touží po lidské slávě a moci. Vydávají se někdy za apoštoly a přitom jejich charakter 

je charakter vlků. Místo toho, aby lidem pomáhali k víře, tak se je snaží získat na svoji stranu i 

za cenu lsti, svádění a lží.  

    Takoví lidé jsou nebezpečnější než nevěřící, protože od nevěřících víš, co máš čekat. Od 

falešných bratrů nevíš, co udělají a kdy tě podvedou a kdy tě zradí. 

    Pokud nějaký člověk se vydává za tvého bratra a přitom má skrytý záměr tě obelstít, podvést 

tě  a odvést do nějaké jiné skupiny věřících jen za účelem zisku a dosažení většího počtu lidí ve 

svém sboru, pak to není bratr v Kristu, ale duchovní podvodník a zloděj duchovního majetku. 

Tak se např. choval v nedávné minulosti Jaroslav Kříž z hnutí "Milost". Všude kde přišel, tak 

nepřišel s úmyslem pomoci místním sborům, ale s úmyslem místní sbory rozebrat a vykrást. 

Odvést věří do svých shromáždění. Dělal to promyšleně s jasným úmyslem odvést učedníky. 

To dělal na Slovensku i  u nás. Takto se nechová pravý bratr v Kristu. Proto nemůže být naším 

bratrem v Kristu. Když ho jeden pastor ze Slovenska upozornil, že dělá špatnou práci, tak mu 

Jaroslav Kříž doporučil, aby se odstěhoval do jiného města, že mu lidé budou stejně odcházet.  
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Kříž sám pak v té době napomáhal k odvádění věřících tím, že posílal auta pro nerozhodné 

věřící, aby je přiváželi do jeho shromáždění z jiných společenství. To dělal na Slovensku i u 

nás.  

 

     Právě o těchto lidech mluvil apoštol Pavel, že se navenek chovají jako bratři, ale ve 

skutečnosti chystají podvod a chtějí odvést služebníky z místních sborů do svých společenství. 

 

     To je jen jeden příklad z mnoha, kdy se můžeš setkat s falešnými bratry. Něco podobného se 

stalo také Torbenu Sondergaardovi, kdy do jeho blízkosti se dostal falešný bratr z apoštolské 

církve. Naoko se tvářil jako Boží služebník a bratr, ale když nedostal v "Poslední reformaci" 

postavení, které si nárokoval, tak se postavil proti Torbenovi, spojil se s nevěřícími lidmi  a 

dělal všechno proto, aby Torbena dostal do vězení. To se jim společně podařilo. Torben 

Sondergaard  byl přes  400 dní uvězněn v USA jen na základě falešných, nepodložených 

obvinění. Bez soudu, beze svědků, kteří by potvrdili falešná obvinění, která byla vznesena proti 

němu.  

 

     Musíme si uvědomit, že falešní bratři a falešní apoštolové na začátku nevypadají jako 

falešní. Naopak. Většinou jsou velmi horliví, mluví "biblickým jazykem". Pozná se to až 

později,  jaké přinášejí ovoce. Prozradí je vždy jejich zkažený charakter.  

 

     Pavel ve svých kapitolách upozorňuje na falešné proroky, falešné učitele, falešné apoštoly a 

falešné bratry. Zmiňuje se o nich v různých dopisech a varuje věřící, aby se nedali oklamat. 

Nemá pro ně žádné vlídné slovo, naopak je velmi tvrdě kritizuje. 

 

Filipským 3:2  Dejte si pozor na ty psy, dejte si pozor na ty špatné dělníky, dejte si pozor na tu 

`rozřízku´! 

3  Neboť pravá obřízka jsme my, kteří duchem sloužíme Bohu, chlubíme se Kristem Ježíšem a 

nedáme na vnější věci -  

 

    Mluví o falešných apoštolech, kteří napodobují pravé apoštoly, přinášejí jiné evangelium. 

Mluví o nich jako o domýšlivcích, pyšných lidech. Také říká, že kdo doporučuje sám sebe, není 

pravý Boží služebník. 

 

2 Korintským 10:17  `Kdo se chlubí, ať se chlubí v Pánu.´ 

18  Ne ten, kdo doporučuje sám sebe, je osvědčený, nýbrž ten, koho doporučuje Pán. 

 

Pak dodává v jednom textu: 

 

2 Korintským 11:20  Ochotně snášíte, když vás někdo zotročuje, když vás někdo vyjídá, když vás 

obírá, když vás přezírá, když vás bije do tváře. 

21  Musím přiznat, že na něco takového jsem příliš slabý! 

  

     Přijdou lidé, kteří svoji činnost zaměří na získávání peněz. Používají manipulační metody.  

Tak, jak mi řekl jeden věřící, když byl v Ostravě v hnutí Milost a kazatel tam prohlásil: 

"Když budeš dávat málo, budeš mít v Božím království chudou chatrč. Když budeš dávat 

hodně, budeš mít v Božím království palác". Když ho pak upozornil na nebiblické vyučování, 

tak mu ten dotyčný kazatel řekl, že pokud se mu to nelíbí, tak tady nemusí chodit. 

    Někdy jsem slyšel manipulační motivaci k dávání peněz slovy: "Když máš v kapse dvě 

bankovky a jedna je větší a druhá je menší, pak ta menší je od satana a ta druhá je od Boha." 

Kdo by nechtěl mít požehnání od Boha, kdo by chtěl mít v Božím království nějakou chudou 

chatrč? Tak tam hodíš tu větší bankovku. 
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    V těchto antikristovských shromážděních se často zdůrazňuje starozákonní povinnost dávání 

desátků. V Nové smlouvě dávání desátků není nikde apoštoly potvrzeno, ani vyžadováno. Je 

jen doporučení, aby každý dával dobrovolně podle toho, jak se ve svém srdci předem rozhodl.      

     

Pavel apoštol dále píše. 

 

2 Korintským 11:3  Obávám se však, aby to nebylo tak, jako když had ve své lstivosti oklamal 

Evu, aby totiž vaše mysl neztratila nevinnost a neodvrátila se od upřímné oddanosti Kristu. 

4  Když někdo přijde a zvěstuje jiného Ježíše, než jsme my zvěstovali, nebo vám nabízí jiného 

ducha, než jste dostali, nebo jiné evangelium, než jste přijali, klidně to snášíte! 

5  Mám však za to, že nejsem v ničem pozadu za těmi veleapoštoly! 

 

Korintským 11:13  Jsou to falešní apoštolové, nepoctiví dělníci, přestrojení za apoštoly 

Kristovy. 

14  A není divu, vždyť sám satan se převléká za anděla světla; 

15  není tedy nic překvapujícího na tom, že se jeho služebníci převlékají za služebníky 

spravedlnosti. Jejich konec bude jako jejich skutky! 

 

Jak poznáš falešné apoštoly, proroky a falešné bratry?  

 

    Pravý apoštol, když někde přijde na návštěvu, tak pomůže danému společenství k nápravě, 

osvobození i uzdravení a usiluje o uzdravení celého sboru. Posiluje místní sbor, aby byl silný, 

zdravý a aby rostl ve víře a v Božích skutcích. Pokud má pravý apoštol nějaké větší poznání, 

tak je předá danému společenství, aby je upevnil a povzbudil. 

 

    Falešný apoštol přijde a začne se chlubit svými úspěchy a svými skutky. Tak to dělal 

Jaroslav Kříž. Uslyšíš slova typu: "My máme všechno lepší, lepší chvály, lepší služby, lepší 

organizaci. My máme více lidí než vy. My máme více aktivit, my pozýváme více Božích 

služebníků do svých společenství atd. (Otázka zní, proč pozývají tak často "pomazané" 

služebníky do svých sborů? Kdyby měli skutečné Boží pomazání Ducha svatého, tak by je 

nemuseli pozývat. Jenže duchovní podvodníci nic nemají, proto nahrazují svojí mrtvou víru 

pozvanými hosty, kteří Boží požehnání mají. Duchovně mrtví vedoucí nic duchovního 

nepřinesou do společenství) 

  Falešní bratři se vždy chlubí a jsou pyšní. Nakonec vždy doporučí své společenství a doporučí 

ostatním, aby se k nim přidali.  "Připojte se k nám a budeme velkým sborem". 

Hlavní motivací falešných apoštolů a duchovních podvodníků je snaha být "VELKÝM".  

 

Ježíš Kristus nikdy nemotivoval své učedníky, aby byli "velkými". Naopak jim řekl: 

 

Matouš 20:25  Ale Ježíš si je zavolal a řekl: "Víte, že vládcové panují na národy a velicí je 

utlačují. 

26  Ne tak bude mezi vámi: kdo se mezi vámi chce stát velkým, buď vaším služebníkem; 

27  a kdo chce být mezi vámi první, buď vaším otrokem. 

28  Tak, jako Syn člověka nepřišel, aby si dal sloužit, ale aby sloužil a dal svůj život jako 

výkupné za mnohé." 

 

Marek 9:35  Ježíš usedl, zavolal svých Dvanáct a řekl jim: "Kdo chce být první, buď ze všech 

poslední a služebník všech." 

 

    Kristův charakter není být první a největší, ale být služebníkem všech.  
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To je vyjádření pravé pokory. Naopak antikristovský satanský duch chce být velký, všude první 

a chce být oslavován a uctíván jako Bůh. Satan kvůli této pýše byl vyhozen z nebeského 

království.  

  

    Ježíš nikdy nevyučoval učedníky, že mají usilovat o budování "velkých sborů", ale řekl, že 

mají získávat učedníky a učit je, aby zachovávali všechno, co jim přikázal. Takže tam není 

hlavní motiv být "velkým a známým", ale motivem má být láska k bližnímu a záchrana člověka 

pro věčný život. A není podstatné, jestli je dané společenství velké nebo malé. Podstatné je, 

jestli žije v pravdě a lásce, pod vedením pravého Ducha svatého a přináší ovoce milé Bohu.  

Když se věřící lidé zaměří na velikost sboru nebo hlavně na zdraví nebo na službu nebo na 

prosperitu, pak už nejsou pod vedením pravého Ducha svatého, ale pod vládou antikrista. 

 

     Duchové antikrista odvádějí věřící od pravého Ježíše Krista k falešnému. Zaměří svojí 

pozornost i své aktivity na "vnější věci",  jak o nich píše Pavel apoštol. 

Tyto vnější věci, pokud se stanou hlavní motivací daného společenství, pak se takové 

společenství dostane pod vliv démonů, kteří odvedou věřící k falešnému evangeliu, k 

falešnému Kristu a k jinému duchu než je Duch svatý.  

     Věřící v těchto společenstvích, čím více "pracují" pro dané společenství, tím více jsou 

vyčerpaní a tím mají více osobních i duchovních problémů.  

     Aby antikristovská společenství mohla fungovat, musí se satanu podařit přesvědčit věřící v 

těchto společenstvích, že jsou v tom nejlepším a nejduchovnějším společenství ze všech kolem 

nich. Když je takto věřící přesvědčen a hlavně "motivován" k dávání peněz, aby měl požehnání, 

pak si nedovede představit, ani si nepřipustí, že je klamán a podváděn.  

 

Pavel apoštol mluví o duchovní manipulaci - čarování. Mnozí věřící začnou chodit Duchem a 

končí tělem. 

 

Galatským 3:1  Vy pošetilí Galatští, kdo vás to obloudil - vždyť vám byl tak jasně postaven před 

oči Ježíš Kristus ukřižovaný! 

3  To jste tak pošetilí? Začali jste žít z Ducha Božího, a teď spoléháte sami na sebe? 

 

    Původně byli pokorní, věrní, chodili v Duchu svatém a pak po motivaci falešných apoštolů, 

učitelů a proroků se stali otroky "organizace". Organizace a celek je pro falešné apoštoly a 

duchovní podvodníky důležitější než jednotlivý člověk. Tak fungují sekty jako "Svědkové 

Jehovovi"  a nebo hnutí "Milost".   

    Ježíše Krista používají jako "návnadu". Ďábel dobře ví, že nemůže popřít autoritu Ježíše 

Krista. Tak vymyslel plán, jak místo pravého Krista nabídnout lidem falešného Krista. 

 

    Pravý Ježíš Kristus řekl, že pravé učedníky Ježíše Krista poznáte podle ovoce. 

Pokud ovocem nějakého "služebníka" je domýšlivost, pýcha, povýšenost, egoismus, 

ponižování druhých, touha zviditelnit se, záměr být "velkým" na úkor menších, pak to není 

Kristův duch, ale antikristovský duch.  

 

     Jednou jsem se ptal Pána, jak mohou fungoval antikristovská společenství, když nemají 

kořeny v pravém Ježíši Kristu. Pán mi řekl: "Podívej se ven." Na naší zahradě v té době byla 

velká lípa a v koruně stromu bylo obrovské množství jmelí.  Pán mi dále řekl: "Jmelí je parazit, 

který bere sílu ze stromu. Tento parazit je stále zelený a strom ze kterého čerpá pomalu usychá. 

Pokud necháš toto jmelí dál na stromě, celý strom uschne". 

     Rozhodl jsem se proto jmelí pravidelně odstraňovat ze stromu. Jenže za tři roky tam bylo 

znovu. Nepomohlo odstranit jmelí jen z povrchu větví. Jmelí mělo kořeny v napadených 

větvích a vždycky po čase vyrostlo znovu. Proto jsem učinil radikální řešení. Nechal jsem 
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odstranit napadené větve i se jmelím.  Byl to radikální řez a další rok se lípa krásně zazelenala 

už bez jmelí. Tento radikální řez pomohl tomu stromu a strom byl zachráněn.  

    Tak to musíš učinit i s falešnými bratry, falešnými apoštoly a duchovními podvodníky.  

Odřízni od svého života veškeré jejich aktivity, veškeré jejich vyučování, veškeré jejich 

časopisy, kazety a podvodný duchovní materiál, nespolupracuj s parazity. A hlavně je 

nepodporuj finančně. Parazit pak uschne a zmizí z našich životů i z naší země.  

 

Pamatuj, co řekl Pán Ježíš Kristus. 

 

Matouš 7:21  Ne každý, kdo mi říká `Pane, Pane´, vejde do království nebeského; ale ten, kdo 

činí vůli mého Otce v nebesích. 

 

     Není každý věřící tvým bratrem. Usiluj o duchovní dary, bez kterých nemůžeš rozeznat, kdo 

je pravý apoštol, pravý Boží služebník a kdo je falešný. Nejvíce potřebujeme v této době dar 

rozlišování duchů. Tento dar potřebujeme, abychom poznali, co je od Boha a co od ďábla. 

Nenechej se okrádat falešnými apoštoly a falešnými bratry.  

 

Karel Jureček 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


